
 

 

Uddannelsesudvalget for den lægelige videreuddannelse på HE Midt 

Torsdag den 1. december 2022 kl. 13-15 (UKYL-netværksmøde kl. 12-13) 

Mødelokale: Medicinsk konferencerum, Silkeborg Sygehus 

Mødedeltagere - flg. afdelinger og centre var repræsenteret: Blodprøver og Biokemi, Røntgen 

og Skanning Viborg og Silkeborg, CPK, Medicinsk Afdeling og Hjertesygdomme, Diagnostisk 

Center, Karkirurgi, Patologi, Operation og Intensiv, Akutafdelingen, Hammel Neurocenter, Børn 

og Unge, Neurologi 

UKOer: Michael og Anette 

HR: Dorte Knude (referent) 

Gæster: Flemming Randsbæk, ledende lektor, Videreuddannelsesregion Nord. Afbud fra HU-

læge Katrine Overgaard Bech samt PKL i Pædiatri Thomas Balslev 

 

Referat 

1. Velkomst og præsentation 

2. Næste års temaer i prioriteret rækkefølge – besluttet ved årsmøde 2022. 

Kort brainstorming over temaerne resulterede i følgende umiddelbare overvejelser, som 

inddrages i det videre arbejde med temaerne. 

  

a)      "Læringsprogression" - overvejelser 

·         Dokumentation, at dokumentere milestones, evt. skematisk 

·         Læringsprogression handler om at tilbyde den rette form for læring på det rette 

tidspunkt. 

·         Alle forløb er individuelle, specialernes/afdelingernes muligheder er forskellige i 

forhold til, hvad der kan tilbydes. Ansvaret ligger hos 

UAO/UKYL/hovedvejleder/uddannelseslægen 

·         Eksempel fra Ekkokardiografi, som tilbydes i Hjertesygdomme som et tidligt, 

intensivt forløb. Det betyder konkret, at yl bliver dygtigere hurtigere. Kan mulighed for 

Fast Track frem for løbende læring, implementeres andre steder?  

·         Rigiditet f.eks., hvorfor må man først tage SOL-kursus senere, hvis man har særlig 

interesse i det? 

·         Arbejds- og tidsplanlægning, hvordan spiller det ind i at sikre læringsprogression? 

  

b)      "Overgange" 

·         Både mellem afdelinger/hospitaler, men også mellem afsnit inden for samme forløb. 

Hvordan sikrer vi, at man ikke starter forfra et nyt sted? 

·         Overgangen kan også være fra KBU til I og fra I til HU, hvad kan man særligt tage 

med sig? Også overgang fra forvagt til mellemvagt og mellemvagt til bagvagt giver 

anledning til refleksion. 

·         a) og b) hænger tæt sammen 



·         Hvordan må/giver man informationer videre i form af overdragelsessamtaler? Der er 

forskellig praksis i forskellige specialer. Opmærksomhed på hensynet til lovgivning, 

tavshedspligt m.v. 

·         Gode overgang kan med fordel sikre et mere ensartet flow 

·         En af mødedeltagerne gør opmærksom på, at Uddannelseslæger.dk har indbygget 

en mulighed for at lægge vejledersamtaler-dokumenter ind 

  

c)       "Praktisk ledelse" 

·         Der kan ligge et uudnyttet potentiale i fælles undervisning på tværs af afdelinger. 

F.eks. i forhold til feedback på tværs af afdelinger. Som eksempel nævnes OP, som tit 

hjælper andre afdelinger i akutte situationer og oplever situationer, hvor der er 

samarbejde på tværs af afdelinger og hvor der kan ligge et uddannelsespotentiale. 

·         Læger og ledelse bliver en del af 3-timers møde 

  

 

3. Plan for møder 2023 – orientering 

 

Datoer ligger på hjemmesiden under Nyheder 

https://www.fagperson.hospitalsenhedmidt.dk/uddannelse/kompetenceudvikling-efter--og-

videreuddannelse/lagelig-videreuddannelse/ 

  

ABS gør opmærksom på, at der er frist den 15. december for ansøgning til betalt deltagelse i 

MUK2023, som afholdes i 24.-26. september. 

Som noget nyt ligger 2 af UKYL-møderne i 2023 for sig selv og ikke i sammenhæng med 

uddannelsesmøderne for UAO/UKYL. Dette for at give UKYL gruppen bedre mulighed for at 

give sparring til hinanden og planlægge aktiviteter. 

ABS laver kalenderbookinger et halvt år frem. 

Det forventes, at f.eks. ukyl overdrager datoer og info, hvis der kommer ny på posten. 

 

 

4. Tema: Udviklingsprojekter og forskning i medicinsk uddannelse 

 

·    Pædagogiske forskningsaktiviteter i Videreuddannelsesregion Nord v. Ledende lektor 

Flemming Randsbæk, Karkirurgi (Dias udsendt fra Anette Bagger Sørensen 5.12.2023) 

 

·    Forskning i medicinsk uddannelse - hvor svært kan det være...? v. UAO Tina Gissel, 

Medicinsk Afdeling (Afbud fra HU-læge Katrine Overgaard Bech, som skulle have fortalt 

om sit projekt) 

o   Tina præsenterede Katrines projekt (som Katrine har præsenteret på DSMU for 

ganske nyligt) 

o   Projektet baserer sig på Tinas ide om den gode stuegang, og hvordan man lærer 

det. Hertil blev søgt initiativmidler i 2021, og Katrine har været en del af 

projektet. 

o   I 2022 er der søgt midler til et nyt projekt vedr. coaching for KBU og I-læger. 

Det starter efter nytår (Tilde Kristensen, UAO) 

 

·    Erfaringer med forskning i medicinsk uddannelse – herunder tips og tricks – afbud fra 

PKL, Thomas Balslev, Børn og Unge 

  

Som det fremgår, blev der under punktet også drøftet initiativmidler, som er en mulighed for 

at søge centrale midler gennem VUS i relation til medicinsk uddannelse. Alle kan søge, både 

speciallæger og uddannelseslæger. 

Det forventes, at næste deadline for ansøgning af initiativmidler bliver ultimo maj 2023. 

 

https://www.fagperson.hospitalsenhedmidt.dk/uddannelse/kompetenceudvikling-efter--og-videreuddannelse/lagelig-videreuddannelse/
https://www.fagperson.hospitalsenhedmidt.dk/uddannelse/kompetenceudvikling-efter--og-videreuddannelse/lagelig-videreuddannelse/


5. Evt. 

 

·    RMUK lukker 

 

RMUK holdes kørende af en ekstern leverandør frem til udgangen af februar og lukker ned. 

Det er lige nu uklart, hvad status er på uddannelseslæger.dk og hvad planen fremadrettet er 

for de historiske data der ligger i RMUK, og hvordan vejledersamtalerne understøttes digitalt 

fremover. 

Ved HE Midt, ligger der skabeloner på hjemmesiden. De kan gemmes på h-drev og uploades til 

uddannelseslæger.dk. 

Skabelonerne revideres i løbet af december. De reviderede udgaver ligger klar pr. 1. januar 

2023. 

  

Det forventes, at VUS laver en plan fra 1.3.2022. Det forventes endvidere, at 

uddannelseslæge.dk er en del af løsningen. Yderligere udvikling ønskes, f.eks. så UAO 

modtager advis om afholdt vejledersamtale. 

Der mangler aktuelt også en afklaring af, hvorvidt afdelingerne har ansvar for at gemme en 

kopi af afholdte samtaler og i så fald, hvor længe og hvordan disse kopier kan/skal opbevares.  

  

·    Uddannelseslæger.dk 

 

Sara oplyser at der er sendt mail til uddannelseslægernes private mail, om, at de i denne uge 

skal gå ind og tjekke om deres dokumenter er overført og ligger i uddannelse.dk. 

Bjørn oplever at filer (vejledersamtaler) fra logbog.dk ikke er overført til uddannelseslæger.dk. 

Flere har kontaktet VUS 

Det bliver nævnt, at der i uddannelseslæger.dk ligger en mulighed for, at uddannelseslægen 

kan uploade dokumenter og selv definere, hvem dokumenterne deles med. 

  

Generelt savnes information om tidshorisont, konkrete funktioner mv. 

  

·    360 grader evaluering ny spørgeramme for sidste års HU med fokus på 

ledelseskompetencer 

 

Efteruddannelse af facilitatorer til at omfatte den nye spørgeramme er i gang med HE Midt. 

Der er aktuelt 5 efteruddannede, og der ønskes yderligere 6-8 FFer (feedback facilitatorer). 

Aktuelt arbejdes på tværs af afdelinger, når behovet opstår. Erfaringen indtil videre er, at det 

godt kan fungere med en feedback facilitator fra en anden afdeling. 

Obs. på, at det kræver noget på det personlige plan at påtage sig denne rolle og hjælpe til at 

finde områder, hvor uddannelseslægerne kan træne deres ledelseskompetencer. 

 

 


